

# WITCHCRAFT AND HUMAN RIGHTS EXPERT WORKSHOP

PALAIS WILSON,  
HEADQUARTERS OF THE OFFICE  
OF THE HIGH COMMISSIONER  
FOR HUMAN RIGHTS,  
RUE DES PÂQUIS, GENEVA

CONFERENCE ROOM 1 (1<sup>ST</sup> FLOOR)

21<sup>ST</sup> & 22<sup>ND</sup> SEPTEMBER 2017  
TIME: 9:30 - 17:00



## OVERVIEW:

In numerous countries around the world, witchcraft related beliefs and practices have resulted in serious violations of human rights including, beatings, banishment, cutting of body parts, amputation of limbs, torture and murder. Women, children, the elderly, and persons with disabilities especially persons with albinism, are particularly vulnerable.

Despite the seriousness of these human rights abuses, there is often no robust state led response. This ground-breaking workshop will bring together UN and Government Officials, academics, activists, policy makers and faith leaders to outline the scale of the problem and identify solutions to prevent further human rights violations from taking place.

Organizers: The Independent Expert on the enjoyment of human rights by persons with albinism, The Witchcraft and Human Rights Information Network (WHRIN) and Lancaster University.

UNITED NATIONS  
INDEPENDENT EXPERT  
PERSONS WITH ALBINISM



Co-organizers & Experts: Special Representative of the Secretary General on Violence Against Children, and the Special Rapporteur on violence against women, its causes and consequences, Special Rapporteur on extrajudicial, summary or arbitrary executions, Special Rapporteur on the rights of persons with disabilities

Sponsors:



FOR MORE INFORMATION & REGISTRATION: [WORKSHOP@WHRIN.ORG](mailto:WORKSHOP@WHRIN.ORG)

EN/FR interpretation provided



# RÉUNION D'EXPERTS SUR LA SORCELLERIE ET LES DROITS DE L'HOMME

PALAIS WILSON,  
BUREAU DU HAUT -  
COMMISSARIAT AUX  
DROITS DE L'HOMME,  
52 RUE DES PÂQUIS,  
GENÈVE

SALLE 1  
(1ER ÉTAGE)

21 ET 22 SEPTEMBRE 2017 - 9:30 - 17:00

## APERÇU GÉNÉRAL

Dans de nombreux pays dans le monde entier, les croyances et les pratiques liées à la sorcellerie ont donné lieu à de graves violations des droits de l'homme, telles que des violences physiques, le bannissement, la mutilation de parties du corps, l'amputation des membres, la torture et le meurtre. Les femmes, les enfants, les personnes âgées et les handicapés, notamment celles atteintes d'albinisme, y sont particulièrement vulnérables.

Malgré leur sévérité, ces violations des droits de l'homme ne donnent souvent lieu à aucune réponse étatique ferme. Cet atelier novateur rassemblera des membres de l'ONU, des représentants gouvernementaux, des chercheurs, des activistes, des décideurs politiques et des responsables religieux pour évaluer la gravité du problème et identifier des solutions pour prévenir de nouvelles violations des droits de l'homme.



Organisateurs: Cet événement est organisé par l'Expert indépendant sur l'exercice des droits de l'homme pour les personnes atteintes d'albinisme, le Réseau d'information sur la sorcellerie et les droits de l'homme (WHRIN) et l'Université de Lancaster.

UNITED NATIONS  
INDEPENDENT EXPERT  
PERSONS WITH ALBINISM



Co-organisateurs et Expert(e)s: Représentante spéciale du Secrétaire Général chargé de la question de la violence à l'encontre des enfants, la Rapporteuse spéciale sur la violence contre les femmes, ses causes et ses conséquences, la Rapporteuse spéciale sur les exécutions extrajudiciaires, sommaires ou arbitraires et la Rapporteuse spéciale sur les droits des personnes handicapées.

Sponsors:



POUR PLUS AMPLES INFORMATIONS, VEUILLEZ CONTACTER: [WORKSHOP@WHRIN.ORG](mailto:WORKSHOP@WHRIN.ORG)

Interprétation anglais/français disponible